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Uit het rapport over de verplaatsing van de Pioniers blijkt dat de gemeenteraad haar 

controlerende taak niet heeft kunnen uitvoeren. Dat is buitengewoon ernstig. Het is 

schadelijk voor het vertrouwen dat inwoners in het bestuur van de gemeente moeten 

kunnen stellen. Dat vertrouwen is immers de basis van ons democratisch bestel. 

Als oorzaak wordt aangevoerd dat er ernstige ambtelijke en bestuurlijke fouten zijn 

gemaakt. 

Natuurlijk is onze fractie boos. Ook GroenLinks heeft zich bij herhaling kritisch 

uitgelaten over dit dossier. De laatste keer was op 4 december bij de bespreking van 

de Najaarsrapportage. Onze letterlijke tekst? ‘Dromen van wedstrijden van 

internationale allure mag, maar bij wie hoort de rekening?’ 

Een buitengewoon wrange opmerking in het licht van wat wij vanavond bespreken. 

GroenLinks wil dat de gemeenteraad nu de regie neemt in dit dossier vanuit de 

eindverantwoordelijkheid die zij heeft als het gaat om het bestuur van onze 

gemeente. De gemeenteraad moet wat ons betreft zelf opdrachtgever zijn voor een 

vervolgonderzoek dat drie doelstellingen heeft. De eerste is dat wij precies willen 

weten wat er is gebeurd in het Pioniersdossier. De tweede doelstelling is dat 

onderzocht wordt welke mechanismen er toe hebben geleid dat de gemeenteraad in 

dit dossier uiteindelijk buitenspel is gezet. De derde doelstelling is het vertrouwen van 

onze inwoners in het gemeentebestuur hersteld dient te worden. 

Een motie hierover heeft u gisteren ontvangen. 

Onze zorg is: is de gemeente Haarlemmermeer wel ‘in control’?  

Welke lessen moet de organisatie gemeente Haarlemmermeer, het college, en ook 

wij als gemeenteraad, hiervan leren? 

Wat GroenLinks betreft is het uitgesloten dat wij de komende tijd over grote projecten 

beslissingen nemen zolang die lessen nog niet zijn geleerd. 

Onze fractie heeft vorige week vragen gesteld aan het college om meer inzicht te 

krijgen in de mate waarin de gemeente ‘in control is’. De antwoorden die we 

vrijdagavond kregen stellen ons niet gerust.  

Zo blijkt dat de gemeente Haarlemmermeer geen organisatieverordening heeft. Deze 

verordening is de juridische verankering van de gemeentelijke organisatiestructuur 

en de bevoegdheidsverdeling in de gemeente. Het college zegt dat dit niet verplicht 

is volgens de gemeentewet. Dat klopt, maar voor GroenLinks is een dergelijke 

verordening cruciaal bij een organisatie waar meer dan duizend mensen werken.  



 

 

 

 

Wij hebben het college gevraagd naar de doelmatigheidsonderzoeken die zij in het 

kader van artikel 213a van de gemeentewet jaarlijks dient uit te voeren, en waarvan 

het college de resultaten ter kennisname aan de gemeenteraad dient toe te sturen. 

Dat toesturen is in geen jaren gebeurd, het college geeft hier geen verklaring voor. 

We hebben het college gevraagd wie heeft onderzocht of er nog andere risico’s niet 

of onvoldoende bekend zijn bij het huidige college. Het antwoord is dat de 

gemeentesecretaris / algemeen directeur dit heeft uitgezocht. Dat antwoord verbaast 

ons. Is de gemeentesecretaris echt de aangewezen persoon hiervoor? 

Het beeld dat bij onze fractie is ontstaan is dat er binnen de organisatie onvoldoende 

heldere afspraken gemaakt zijn of nageleefd worden over de "governance" van de 

organisatie. Daarmee bedoelen we dat onvoldoende duidelijk is wie waarvoor 

verantwoordelijk is, en wie aan wie op welk moment verantwoording moet afleggen.  

Het uiteindelijke doel van die afspraken is natuurlijk dat de gemeente op transparante 

wijze bestuurd wordt, en dat de gemeenteraad haar controlerende taak ook 

daadwerkelijk invulling kan geven. 

Uit dat onderzoek moeten conclusies en aanbevelingen volgen waarmee de 

gemeenteraad een herhaling van een dergelijke casus vanuit zijn controlerende rol 

en als hoofd van de gemeente in de toekomst kan voorkomen. Hiermee dient ook 

iedere twijfel over de integriteit van het bestuur van onze gemeente weggenomen te 

worden. 

 

 


